
Un any de 
pandèmia

>> Resultats dels Pressupostos Participatius 2020

vilassardemar.cat

>> Jornades Orienta’t, el programa al complet 

>> Inaugurada la nova edició de l’Escena & Llibres

Revista
d’informació 
de l’Ajuntament de 
Vilassar de Mar

DEL 22 DE març
aL 20 D'abriL 

DE 2021

Fo
to

: i
vá

n 
Te

baFo
to

: i
vá

n 
Te

ba



Telèfons d'interès <<

Farmàcia Altirriba Gutiérrez
av. Eduard Ferrés, 136 / 93 750 69 53

Farmàcia Altirriba Pertegaz
C. Santa maria 93 / 93 759 59 58

Farmàcia de Mar
ronda Vilassar, 2 (edif. Vicor) / 93 750 05 69

Farmàcia M. Roca
av. montevideo, 154 / 93 759 39 93 

Farmàcia M. Mollfulleda
C. manuel roca, 96 / 93 750 20 65

Farmàcia Mirats
C/ Sant Jaume 27 / 93 759 44 70 

Farmàcia Puche. Jové
Plaça del mercat, 11 / 93 759 15 85 

Farmàcia Roca 1904
C. montserrat, 1 / 93 759 09 39

Farmàcia Vilassar (antiga farmàcia Almera)
C. Sant Josep, 85 / 93 759 09 41

>> Estació meteorològica 
de Vilassar de Mar 

Temperatura mitjana: 12.4 ºC
Temperatura màxima absoluta: 21.7 ºC el dia 01
Temperatura mínima absoluta: 7.3 ºC el dia 09
Precipitació total: 49.4 l/m2
Precip. màx. en 24 h.: 35.4 l/m2 el dia 07
Velocitat mitjana del vent: 8.7 km/h
Direcció dominant del vent:  ONO
ratxa màxima de vent:  56.3 km/h el dia 22

Període FEBRER 2021 

AJUNTAMENT

informació  
93 754 24 00 
Fax 93 759 49 50

arxiu municipal  
93 750 29 57

biblioteca municipal  
Ernest Lluch  
93 750 68 34

biblioteca infantil  
Tucutuc  
93 750 65 47

Consultes  
medi ambient  
(de 9 a 14 h)  
93 754 24 00

Cultura (Can bisa)  
93 754 24 00

Ensenyament  
(Can bisa)  
93 754 24 00

Nau Serveis 
municipals  
93 754 24 00

OmiC (Oficina muni-
cipal d’informació al 
Consumidor  
93 754 05 00

Pla de  
Desenvolupament  
Comunitari  
93 759 38 98

Promoció Econòmica  
93 754 24 00

Salut Pública  
(Can bisa)  
93 754 24 00

Servei de Joventut,  
Can Jorba  
93 754 24 00

Serveis Socials  
93 754 05 00

CENTRES  
D’ENSENYAMENT

Escola bressol  
municipal  
Eduard Ferrés  
93 759 36 62

Escola bressol  
municipal  
av. montevideo  
93 198 00 39

Escola bressol bambi  
93 759 51 74

Escola bressol Patufet  
93 750 05 94

Escola bressol  
El Peixet 
620 56 63 28

Escola bressol  
El Petit somni  
93 759 16 92

Escola del mar  
93 759 08 90

Escola Pérez Sala  
93 759 12 57

Escola Vaixell burriac  
93 759 01 85

Escola Els alocs  
93 754 20 15

Escola Franciscanes

93 759 16 87

iNS Pere ribot  
93 750 07 08

iNS Vilatzara  
93 750 63 66

Escola d’adults  
municipal  
93 759 36 94

ESPORTS

Camp municipal  
Xevi ramon  
93 750 21 88

Pavelló municipal  
Paco martín  
93 750 08 84

Piscina municipal  
93 750 69 87

MITJANS DE 
COMUNICACIÓ

La Clau  
93 750 03 12

Vilassar ràdio  
93 759 37 47

Vilassar TV  
93 759 16 73

MUSEUS

Col·lecció local  
de la marina  
93 750 21 21

Gliptoteca  
Enric monjo  
93 759 36 39

museu  
de la mina Vella  
93 759 72 70

TRANSPORTS

renfe  
902 320 320

ràdio taxi  
Vilassar (parada)  
93 759 23 84

URGÈNCIES

ambulàncies  
061

bombers  
112

Policia Local  
93 754 10 20

mossos d’Esquadra  
112

SERVEIS MÈDICS

CaP (atenció 
Primària):

Programes de visites  
902 111 444

Urgències CaP  
93 754 06 42

Creu roja  
93 759 22 22

ALTRES

aigües de Vilassar  
93 759 28 89

Centre Cívic  
del Passeig  
93 759 02 38

Centre Cívic  
Lluís Jover  
93 750 28 43

Correus  
93 759 58 09

Església Evangèlica  
93 759 87 36

Fundació Lluch  
93 759 00 84

Jutjat de Pau  
93 754 27 93

Organisme  
de Gestió Tributària  
93 472 91 06

Parròquia Sant Joan  
616 52 01 86

Vilassar Comerç  
671 865 543

ABRIL

1 altirriba Pertegaz 12 Farmàcia de mar 
2 altirriba Pertegaz 13 altirriba Pertegaz
3 roca 1904 14 mirats
4 roca 1904 15 roca 1904
5 mirats 16 Puche Jové 
6 Farmàcia de mar 17 Vilassar 
7 altirriba Pertegaz 18 Vilassar 
8 mirats 19 altirriba Pertegaz
9 roca 1904 20 mirats

10 Puche Jové 21 roca 1904
11 Puche Jové 22 Puche Jové

farmàcies de guàrdia  <<

MARÇ

22 altirriba Gutiérrez 27 mirats
23 molfulleda 28 mirats 
24 m. roca 29 molfulleda 
25 Farmàcia de mar 30 m. roca 
26 altirriba Pertegaz 31 Farmàcia de mar
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Corria l’11 de març de 2020 quan els 
serveis tècnics municipals van convocar 
a l’equip de Govern per a advertir de les 
conseqüències d’aquest nou virus que havia 
arribat i que semblava voler quedar-se. El 
mateix 11 de març, es va crear un equip 
de treball que va començar a prendre deci-
sions des d’aquell mateix moment. algunes 
de les decisions inicials -i moltes de les 
decisions que s’han pres durant aquest any- 
van ser impopulars. El temps i la pandèmia, 
però, van certificar que les decisions preses 
eren encertades i que calia prendre-les en 
base a criteris tècnics i epidemiològics; no 
polítics.
Ha passat un any i han passat moltes coses. 
massa coses. mai abans cap ajuntament 
s’havia hagut d’enfrontar a una crisi per a 
la qual ni estàvem preparats ni gaudíem 
dels recursos humans ni  de les eines sufici-
ents per enfrontar-nos-hi. Però ho hem fet. 
Hem lluitat i avui podem afirmar que veiem 
llum al final del túnel. 
Per això, vull aprofitar aquesta columna 
per agrair a totes les persones, col·lectius 
i entitats que han treballat per combatre la 
pandèmia de la covid-19: al col·lectiu de la 
salut pública, al personal de l’ajuntament 
de Vilassar de mar, a les escoles i instituts, 
a les entitats culturals i socials del poble, 
als nostres clubs i equips i al teixit productiu 
vilassarenc. i un agraïment molt destacat: a 
la nostra gent gran i als nostres infants.
mil gràcies a totes i tots. Una abraçada 
immensa per la feina que heu fet i per la 
feina que seguireu fent, per l’exemple que 
heu donat i el que continuareu donant! 

Damià del Clot i Trias

alcalde de Vilassar de mar

Carta de l'alcalde <<

Equip editor << 
VdM' informa és una publicació 
de la Regidoria de Comunicació 
de l’Ajuntament de Vilassar de Mar. 
Pl. de l’ajuntament, 6 · www.vilassardemar.cat 
Tel. 93 754 24 00 · Fax: 93 759 49 50 
Tiratge: 12.000 exemplars 
Redacció i Fotografies: Noelia román, robert 
maza, Jaume Cabot, Joan Escofet i Xavi Puig.
Disseny, maquetació i producció:  
Difusions maresme
Dipòsit legal: b-52.829-1981
El butlletí municipal es reparteix casa per casa.
Si algú no el rep pot trobar-lo als equipaments 
municipals o bé trucar al telèfon: 93 759 38 38
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En contrapartida, 2.014 persones han 
estat vacunades amb la primera dosi i 
668 han completat ja el procés de va-
cunació després d’haver rebut també la 
segona. La travessia serà encara llarga. 
Però aquestes són dades encoratjado-
res, que s’afegeixen a la progressiva 
recuperació de la normalitat que ens 
confirmen des del CaP i al bon funci-
onament que estan tenint les escoles i 
instituts del poble, tot i els confinaments 
puntuals de classes que tots han hagut 
de fer. 

Per a fer memòria d’aquest any de 
pandèmia i, sobretot, per extreure 
els aprenentatges que ens ha deixat i 
copsar com encarem el futur, parlem 
en aquesta edició del butlletí municipal 
amb representants d’alguns dels sectors 
que més han lluitat contra la pandèmia 
i amb d’altres que han vist directament 
afectada la seva activitat. No hi és tot-
hom. Però les i els que hi són ens oferei-
xen un testimoni de gran valor. 

UN ANY DE PANDÈMIA: RECORDS, APRENENTATGES I FUTUR/

Un any de pandèmia <<

mascaretes, ventilació, gel hidroalco-
hòlic, distància, bombolla de convivèn-
cia... Són paraules i hàbits que hem 
incorporat a la nostra rutina i al nostre 
vocabulari quotidià en aquest any trans-
corregut des que el coronavirus ens va 
confinar a les nostres cases, declarat 
oficialment com una pandèmia de la 
qual no sabíem gairebé res. 

Dotze mesos després, en sabem poques 
coses més, però les vacunes ja són aquí 
i, amb elles, l’esperança d’un horitzó en 
el qual haguem recuperat bona part de 
la nostra vida anterior. 

En aquest llarg camí que encara fem, 
s’han quedat moltes vides, han emma-
laltit massa persones, s’han perdut molts 
llocs de treball. a Vilassar de mar, amb 
dades del Departament de Salut de la 
Generalitat del passat 15 de març, al 
menys 1.163 persones s’havien conta-
giat de covid-19, 432 van passar per 
l’UCi i 59 van morir a causa d’aquest 
maleït virus.
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Un any de pandèmia <<

Quin són els principals aprenentatges que 
li ha deixat aquest any de pandèmia?  
He hagut d´aprendre a adaptar-me ràpi-
dament als canvis, a treballar en màxima 
coordinació amb altres equips, persones, 
entitats... a gestionar les meves incerteses 
i dubtes i a compartir amb els companys 
del meu voltant els dies bons i dolents. 

Quins canvis considera que han vingut per 
a quedar-se?  
La pandèmia ha portat en molts nivells 
de la nostra vida la virtualitat, que en un 
primer moment es va fer indispensable per 
relacionar-nos i poder continuar donant 
resposta a les demandes dels usuaris i que 
ara dona valor a les visites presencials 
indicades i permet agilitzar en el temps i 
l´espai el que pot ser no presencial.

Quina és la situació actual del CAP de 
Vilassar de Mar?  
La feina del CaP ha canviat i ara fem 
unes tasques que la població potser no 
veu tan fàcilment com és la feina dins les 
residències, la de suport a les escoles, 
la feina de professionals d’infermeria i 
de medicina de família als domicilis dels 
pacients més fràgils per evitar-los despla-
çaments... També tenim molta més feina 
en la part virtual, sense oblidar l’atenció 
al possible pacient covid i la realització 
tant de les proves diagnòstiques, com de 
seguiment clínic del pacient.

Quines coses espera que tornin a l’estat 
pre pandèmia?  
Tots hem de perdre la por al contacte 
quan es compleixin les mesures de segu-
retat requerides i l´usuari ha de percebre 
el CaP com un espai segur on donarem 
resposta a la seva demanda de la manera 
més eficient. Hem de fer l´esforç de do-
nar valor a la feina del dia a dia i evitar 
tasques sense un valor afegit ben definit 

per poder tenir el temps que necessita 
cada una de les nostres accions. Tots hem 
pogut veure que els recursos (materials i 
personals) no són infinits i que cal optimit-
zar-los. 

Com ha canviat la seva feina amb l’arri-
bada de les vacunes?  
On més hem notat l´efecte de la vacuna-
ció ha estat en les residències geriàtri-
ques. això ha permès començar a obrir 
els centres a les famílies i recuperar la 
relació amb els avis que tanta falta fa. El 
número de contagis ha baixat de manera 
radical en aquest col·lectiu i esperem que 
ara que s´ha completat també en el grup 
de grans depenents i avancem en el grup 
de menys de 80 també comencem a notar 
la millora en aquestes poblacions. 

Quan preveuen que recuperaran una cer-
ta normalitat en l’atenció presencial? 
Penso que a dia d´avui el CaP de Vilas-
sar de mar ha recuperat una normalitat 
potser superior a la mitjana dels altres 
CaP i permet un número important de 
visites presencials que són les que la po-
blació més ens reclamava. 

CARME VIÑAS. DIRECTORA DEl CAP DE VIlASSAR DE MAR /

Carme Viñas, al CaP de Vilassar de mar
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Un any de pandèmia <<

Quins aprenentatges els ha deixat aquest 
any de cursos amb pandèmia?  
De dos tipus, un més tècnic, que té a veu-
re amb la competència digital: ens hem 
hagut d’espavilar, aprendre a fer video-
conferències, classes online, etc. i un més 
emocional, que és l’empatia que s’ha ge-
nerat, el molt que ens hem ajudat els uns 
als altres, com ens hem coordinat per a 
assumir el volum de feina que teníem espe-
cialment quan estàvem confinats. La gent 
ha empatitzat i tret forces d’on fos per al 
que fos: substituir un company, fer una 
classe online, una altra presencial, etc. 

Quines coses han vingut per a quedar-se 
en el seu sector?  
No sé en quina mesura, però les videocon-
ferències. Es pot treballar força bé, reduei-
xen la mobilitat i per a reunions informati-
ves són una eina bastant vàlida. Hem après 
a que hi hagi un moderador i a guardar 
torns en aquestes trobades virtuals. 

Altres coses positives que han descobert 
en aquesta situació?  
La capacitat d’adaptació que té l’ésser 
humà a circumstàncies tan adverses com 
aquesta, fins al punt que arriba un mo-
ment que gairebé la veus normal. L’elevat 
percentatge de gent que ha respectat les 
normes. Els beneficis de la ventilació: hem 
vist que ha estat molt útil per a no tenir 
altres virus i no agafar tantes malalties. 
Enguany, no hem tingut cap baixa per 
grip, per exemple. La contrapartida és 

que a l’hivern fa fred, es fa incòmode i 
augmenta la despesa en calefacció. 

Què esperen que canviï de cara al curs 
vinent?  
Ens agradaria que el dia a la setmana 
no presencial que tenim ara torni a ser 
presencial, especialment a segon de bat-
xillerat. Ens ho demana l’alumnat. Qui ens 
ho havia de dir! abans estaven desitjant 
lliurar-se de dies de classe i ara volen ser-
hi presencialment. a través d’una càmera 
costa més parlar amb ells, sovint els fa 
vergonya, no els veus a tots i no saps si 
t’estan entenent o sentint. 

Vostès treballen amb adolescents i joves. 
Com els ha afectat aquest any pandèmic? 
a classe, al setembre, estaven contents 
d’estar al centre, però més apagats del 
normal. S’han anat adaptant, però estan 
farts dels confinaments, de no poder sortir 
de casa, de portar la mascareta tantes 
hores, de tenir poques relacions socials. 

Percep temor pel seu futur?  
Per a mi, és sobretot una qüestió de pri-
vació d’oportunitats: n’hi ha molts que ja 
s’han quedat o es quedaran sense viatge 
de fi de curs, que és una cosa que la ma-
joria espera amb moltes ganes; sense els 
intercanvis que fèiem amb altres països, ni 
tan sols hem anat a esquiar. als de quart, 
se’ls acaba una etapa que ja no tornarà 
i, d’alguna manera, és robar-los oportuni-
tats. 

MARTA PONS. DIRECTORA INSTITUT PERE RIBOT/

marta Pons a l’institut Pere ribot 
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Un any de pandèmia <<

Quin és el principal aprenentatge que els 
ha deixat aquest any de pandèmia?  
Com a tothom, aquesta situació ens va 
agafar desprevinguts i vam haver d’apren-
dre a fer les coses d’una altra manera, 
virtualment, fent servir molt més les xarxes 
per a mantenir el contacte amb els nostres 
socis. 
Ha estat un procés complicat?  
No. Ens ha servit per a valorar encara 
més el que hem perdut, els assajos, les 
trobades amb amics, la festa anual amb 
els associats, els sopars que fèiem. 
Quina activitat estan fent ara? 
Estem sense fer res perquè no tenim locals. 
L’ajuntament ho té tot tancat, tampoc po-
dem fer reunions de més de quatre perso-
nes, per tant, els assajos són impossibles. 
Llavors, nosaltres estàvem amb La resplen-
dor i Misteriós assassinat i amb l’obra in-
fantil que fem cada any; tot això està mort. 
Estem esperant que l’ajuntament ens deixi 
utilitzar algun espai per poder reprendre 
d’alguna manera l’activitat. La qüestió és 
que ja no podrem fer servir l’ateneu, la 
carpa per a substituir-lo encara no hi és, 
tampoc ens deixen la Sala Carrau i co-
mencem a pensar en solucions per a poder 
representar obres de petit format. 
Quina mena de solucions? 
a l’estiu van fer algunes funcions a l’exte-
rior, amb molt poc públic, i van anar molt 
bé, però nosaltres necessitem un local i 
estem valorant buscar un de privat perquè 

no sabem fins quan durarà això. a no-
saltres ens ha agafat tot, la pandèmia, el 
tancament de l’ateneu... És una llàstima 
que la cultura estigui tan abandonada en 
aquest poble. 

Han tret alguna cosa positiva d’aquesta 
situació?  
En el nostre cas, tot és negatiu. La nostra 
activitat es basa en el contacte amb la 
gent, en el directe. No veig res de positiu. 
L’única potser el fet d’haver-nos obert més 
a les xarxes, però la virtualitat només pot 
ser una alternativa temporal. 

I com a societat?  
No soc gaire optimista: ens adaptem al 
que ens imposen perquè no queda més 
remei, però tornarem a caure en els matei-
xos errors. Estàvem pràcticament obligats 
a donar valor a certes coses, però quan 
passi el temps i tornem a la normalitat, tot 
això quedarà a l’oblit. 

Han perdut socis en aquest temps?  
afortunadament, no. Els donem les gràcies 
i esperem que continuïn. Nosaltres seguim 
tenint les despeses fixes de sempre i ara 
només els ingressos de les quotes i de la 
subvenció de l’ajuntament. Hem perdut tot 
el que ingressàvem per entrades venudes. 

Com veu el panorama a curt i mitjà termini?  
a curt termini, veig un panorama no gaire 
favorable; estem expectants perquè depe-
nem d’altres. a llarg termini, espero que 
podem tornar a ser l’entitat que érem. 

MERCÈ ROVIRA. INTEGRANT DE lA jUNTA DE lA TROPA TEATRE/

integrants i socis de La Tropa al seu desè aniversari
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Un any de pandèmia <<

Ara fa un any, vostè i el seu fill estaven a 
ple rendiment fent pantalles per a metges, 
sanitaris i tothom que ho necessités. Com 
recorda aquell moment?  
Com una voràgine! Vam passar un 
març molt dur però molt bonic. Un dia 
un metge em va dir que potser estaven 
salvant vides amb el que estàvem fent. 
Treballàvem per torns, dia, nit, amb totes 
les impressores 3D que teníem. Va ser 
brutal, dos mesos ajudant, que ara m’han 
tornat els sanitaris amb la cura que han 
tingut de mi. 

Perquè, gairebé un any després, vostè es 
va contagiar de coronavirus. Com va ser 
la seva experiència a l’hospital?  
Duríssima. Em vaig contagiar per una 
baixada de guàrdia amb un client i, 
segons em van dir els metges, anava a 
tope de coronavirus. Però vaig recuperar-
me molt bé i molt ràpid i només vaig 
estar una setmana a l’UCi. a l’hospital, 
un mes. 

Què és el més dur?  
No veure a la família, no saber si ells 
estan contagiats o no, i veure morir a 
companys d’habitació. Jo vaig passar per 
sis i vaig veure morir a dos. 

I la part positiva, si n’hi ha?  
El tracte de tot el personal sanitari, que 
és brutal. La implicació que tenen, a risc 
de contagiar-se ells, és increïble. Ni en 
1.000 anys els tornarem tot el que ens 
estan donant. Haver viscut això m’ha 
generat molta empatia amb els metges. El 
recolzament que et falta de la família te’l 
donen ells, amb el sobreesforç que fan 
per a suplir-lo. 

Haver passat la malaltia l’ha canviat 
d’alguna manera?  
Et canvia la vida perquè, entre d’altres 
coses, vaig haver de tancar la botiga un 

mes i mig, però, com diu el refrany, “la 
cabra tira al monte” i jo sé que tornaré 
a la meva antiga vida. En uns mesos, ho 
hauré oblidat perquè jo sempre miro el 
costat positiu de les coses. El que sí he 
tingut és una major necessitat d’expressar 
els sentiments per tot l’afecte rebut. Estic 
molt agraït als amics, a la gent del poble 
i, com he dit, als sanitaris. 
Creu que ens canviarà com a societat? 
Tant de bo, però ho dubto. La humanitat 
sempre ensopega amb la mateixa pedra, 
no aprenem i som animals de costums. Jo 
no canviaré. 
Encara fan pantalles? 
Ja no perquè ja no és necessari, n’hi 
moltes i molt barates. Però em sento molt 
orgullós del meu fill que, amb 18 anys 
que tenia llavors, va fer tot allò. Van ser 
dos mesos amb ell, molt intensos i en els 
quals vam tenir la col·laboració de molta 
gent. 

FERNANDO DÍAZ. SABATER  (CAlZADOS DÍAZ lóPEZ)/

Fernando Díaz
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Un any de pandèmia <<

Quin ha estat el principal aprenentatge 
que li ha deixat aquest any de pandèmia?  
Per a mi, el principal aprenentatge ha estat 
la capacitat d’improvisar que hem desen-
volupat. La improvisació constant ha fet 
que les coses que abans semblaven inamo-
vibles i ens constava molt canviar ara són 
totalment canviables. Hem après a accep-
tar el canvis sobrevinguts, a conformar-nos: 
abans, un canvi d’entrenament era un pro-
blema per als pares, ara ho accepten més 
bé, s’ha notat aquesta adaptació. 

En què s’ha traduït això? 
Per exemple, a principis de l’abril passat, 
vam planificar un casal d’estiu sense saber 
si el podríem fer o no i, finalment, va tirar 
endavant i molt bé. a nivell organitzatiu 
del club, abans l’horari era una cosa 
gairebé inamovible, ara tenim quatre o 
cinc pautes diferents perquè tothom pugui 
entrenar més o menys de la mateixa ma-
nera. Tot sembla bastant caòtic, però ens 
en sortim. 

Quins altres aprenentatges els ha deixat 
aquesta situació?  
a nivell de club, hem après a ser una mica 
més solidaris i entendre més les situacions. 
al principi, ens va costar entendre que 
hi havia més normes i que s’havien de 
respectar. Hi havia recança: no podien 
entrenar-se sense vestidor, canviar-se a la 
pista o no dutxar-se, però la gent ha tret 
el caràcter i tot això s’ha acabat assu-
mint. Hem après a ser més solidaris amb 
aquesta normativa que ve imposada i a 
ser més assertius i crec que aquest és un 
valor positiu a la llarga. Ho hem notat molt 
en els pares, que abans es queixaven per 
qualsevol cosa, ara ja estan contents que 
els seus fills facin esport. De fet, enguany, 
no hem tingut cap queixa que no estigui 
justificada. 

Alguna creença que els hagi canviat amb 
aquesta experiència?  
El que potser també canvia és la idea 
que teníem respecte a la competició i els 
petits: ens hem adonat que per a ells el 
més important és la part lúdica i no tant la 
competició. a l’octubre, novembre, nosal-
tres teníem molta por que els nens s’esbor-
ressin en no haver competició, però no 
va passar. Les baixes que hem tingut han 
estat per altres motius, no n’hem tingut cap 
per manca de competició; ells s’ho passen 
bé entrenant, la qual cosa no vol dir que 
no preguntin pels partits, però mantenen 
la mateixa il·lusió. 

Passa el mateix amb els més grans?  
No. als adolescents, que estan en un mo-
ment complicat, els ha costat més entomar 
els canvis, sobretot, per la manca de com-
petició; sense partits, els falta un objectiu. 
als adults, també, perquè tenim idees molt 
preconcebudes. Els nens, en canvi, són els 
grans referents, són els que millor s’ho ha 
pres tot. 

ORIOl VIÑAlS. SECRETARI DEl ClUB ESPORTIU DE FUTBOl SAlA  
SANT jOAN VIlASSAR 

/

Oriol Viñals, en una activitat al 2019
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Un any de pandèmia <<

Quins aprenentatges els ha deixat aquest 
any de pandèmia?  
Hem guanyat en companyonia, suport en-
tre nosaltres i en foment del comerç local. 

Quines de les coses que han arribat creu 
que es mantindran?  
El comerç online, sens dubte, tot i que 
encara tenim camí per fer. Hem avançat, 
però hem de posar-nos d’acord per poder 
fer més pinya encara. Les associacions 
comercials del maresme hem tingut una 
entesa molt bona i molt cordial aquest úl-
tim any, però hem de seguir lluitant juntes 
per tirar cap endavant totes les demandes 
que calguin. 

Quines accions han fet durant aquest 
temps?  
aquí, per exemple, vam fer un vídeo on es 
veia com podia ser Vilassar sense comerç; 
va ser molt impactant veure les botigues 
tancades, els carrers sense gent. 

Què elements positius ha extret d’aquesta 
situació?  
Que la majoria de la gent ha vist el valor 
del comerç local. S’han adonat que si, 
compren al poble, tots ens guanyem millor 
la vida, que uns depenem dels altres. al-
guns ho van fer perquè estaven teletreba-
llant i no sortien a fora a treballar; altres 
perquè tampoc havia manera de sortir del 
poble i, tot que no deixem de veure repar-
tidors dels gegants del comerç online, sí 
creiem que la gent ha entès la necessitat 
de comprar al poble. 

Han venut més? El balanç és positiu?  
És probable que les botigues d’alimen-
tació hagin venut una mica més, però el 
balanç general no és positiu perquè hi ha 
hagut sectors com la restauració i els bars, 
els centres de bellesa i el sector de la 
moda que han estat molt afectats. No hi 

hagut rebaixes i a la campanya de Nadal 
van estar mig tancats. 
Què ha estat el més complicat en aquest 
any? 
El començament, quan vam estar un mes 
i mig tancats, no es veia cap perspectiva 
i no sabíem què passaria als propers 
mesos. Després, la cosa es va aclarir una 
mica, però no poder obrir durant tant de 
temps va ser molt dur. 
Quines perspectives de futur tenen? 
Hem d’estar pendents de com evoluciona 
tot. Estem atents a les noves mesures, a 
les obertures, a què passa a la Setmana 
Santa i a com van les vacunacions. No 
podem tornar enrere i esperem que es pu-
gui recuperar bona part de la normalitat. 
ja donen per fet que no serà aquest any? 
No serà com el 2019, segur, perquè ja 
portem tres mesos que no han estat nor-
mals. No tindrem normalitat fins que tot 
estigui obert.

PEPI BRUGUERA. INTEGRANT DE lA jUNTA DE VIlASSAR COMERç 
(llIBRERIA ÍNDEx)

/

Pepi bruguera davant de la seva llibreria
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Un any de pandèmia <<

Com van afrontar aquells primers mesos 
de la pandèmia? 
No sabíem davant de què ens trobàvem, 
però no podíem deixar de complir amb les 
nostres obligacions. Havíem de treballar 
cada dia, no ens podíem confinar com la 
resta de la població. Havíem d’interactuar 
amb persones contagiades i anar a domi-
cilis que eren focus de contagi. Vam haver 
de prendre les mesures necessàries per a 
no emportar-nos allò a casa; tots som pares, 
fills, tenim persones grans al nostres càrrec 
i, en alguns moments, això va ser un plus 
d’estrès molt gran. 

Què van fer per evitar contagis que afec-
tessin la seva feina?  
Una de les primeres coses que vam fer va 
ser distribuir-nos de manera que, si algun 
torn tenia alguna afectació, el seu confi-
nament o possible contagi no afectés a la 
resta. Fins avui ens en hem sortit. No hem 
tingut baixes massives, sí confinaments 
d’alguns agents, però cap baixa que hagi 
posat en risc la seguretat ciutadana. 

El descens de delictes i accidents és una de 
les coses positives d’aquesta situació. 
Els robatoris i els accidents van baixar 
perquè estàvem confinats i no hi havia 
moviment. Es va detectar que grups que 
venien d’altres llocs van deixar de fer-ho 
i això va fer baixar els índex delinqüenci-
als. Després, va haver un petit repunt en 
la desescalada i, ara, ens mantenim a la 
baixa, tot i que, probablement, tindrem un 
augment.  

la societat ha estat i és complidora amb 
les mesures que s’han pres? 
La societat està molt cansada d’aquesta 
situació, però el que abans era anar dar-
rere, com ara posar-se la mascareta, avui 
és una rutina. La societat ha demostrat un 
grau de civisme important i, en general, 

tothom compleix. Hi ha una minoria que 
incompleix i aquí estem nosaltres per a 
intentar controlar-lo. 

Una part d’aquesta societat reclama més 
vigilància policial.  
Pretendre que la Policia controli absolu-
tament tot seria un gran fracàs de la so-
cietat. La gent ha de ser autoresponsable 
en la part que li toca. Òbviament, per a 
aquelles conductes que no s’ajusten al 
que hauria de ser està la Policia, però hi 
ha una part importantíssima que ha de 
venir de la pròpia responsabilitat. La gran 
majoria ho ha estat complint i la minoria 
que no ho fa no ha aconseguit desvirtuar 
el fet que la societat és responsable en el 
seu conjunt. 

Darrere de tot policia, hi ha una persona 
amb una vida com la de qualsevol i, per 
tant, vostès també han patit la pitjor cara 
d’aquesta pandèmia. 
així és. En el meu cas, la pandèmia s’ha 
emportat el meu pare i el meu germà i 
han estat moments molt complicats. 

aquesta entrevista ha estat extreta de l’espe-
cial L’any que ha canviat la nostra vida fet a 
Vilassar ràdio el 12 de març de 2021.  

llUÍS lóPEZ. INSPECTOR DE lA POlICIA lOCAl /

Lluís López, a Vilassar ràdio
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Un any de pandèmia <<

Quin escenari esperaven pel que fa a la 
violència masclista quan es va decretar el 
confinament i quin en van tenir?  
Laura Garcia: Esperàvem que en aquella 
situació ens caigués una de grossa pel que 
fa a la violència masclista, que hi hagués 
moltes urgències i estàvem preparades per 
activar cases d’acollida. Però això no va 
arribar molt ràpid, no va haver-hi aquest 
allau que esperàvem mentre estàvem tan-
cades a casa. així, vam poder fer segui-
ment a les dones en situació de violència 
masclista que ja coneixíem. En alguns ca-
sos, era fàcil parlar amb elles; en d’altres, 
era impossible. Per això des del SiaD vam 
obrir el correu electrònic, que va ser una 
font d’entrada d’alguns casos. Cert allau 
va venir després: van entrar molts casos 
nous durant 2020 i persones que ja esta-
ven recuperades d’anteriors situacions de 
violència masclista les van tornar a patir. 

A què atribueix el fet que aquells primers 
mesos hi hagués menys casos de violència 
contra les dones dels que temien?  
Laura Garcia: Per una banda, l’aïllament 
social era més extrem que en qualsevol 
altra circumstància i l’accés a qualsevol 
xarxa d’ajuda era molt limitada. Per altra, 

la violència masclista té molt a veure amb 
la gelosia, el control i la dominància i el 
fet de tenir la parella controlada a casa 
feia que, d’entrada, no es produïssin situa-
cions d’esclat; tot era una situació plàcida 
i controlada per als agressors. 
Quins canals d’ajuda van habilitar per a 
atendre a les dones?  
Laura Garcia: Vam pensar que no hi havia 
gaire opcions i va sorgir aquesta campa-
nya per poder fer la crida d’ajuda des de 
qualsevol establiment del poble. 

Quina és la situació actual?  
Laura Garcia: No tenim uns números ge-
gants, hem atès, més o menys, al mateix 
nombre de  dones que l’any anterior. 
La diferència és que, en anys anteriors, 
podíem centrar esforços en fer grups de 
rehabilitació, de teràpia a dones que han 
patit violència i es podia fer seguiment a 
dones que n’havien patit anys enrere i ja 
estaven en una altra fase. aquest any, no. 
Hem hagut de dedicar tots els esforços a 
entendre dones que han patit violència 
masclista perquè han entrat moltes més 
dones al servei, dones que no coneixíem 
abans. aquesta és la diferencia significati-
va amb els anys anteriors. 

lAURA GARCIA. TÈCNICA DEl SERVEI PSICOlòGIC DE l’AjUNTAMENT 
INÉS ABEllÁN. TÈCNICA DE SERVEIS SOCIAlS DE l’AjUNTAMENT 
jOANA OlIVÁN. TÈCNICA D’OCUPACIó DE l’AjUNTAMENT

/

Laura Garcia, inés abellán i Joana Oliván, durant l'entrevista a Vilassar ràdio
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De manera més general, en quina mesura 
ha augmentat aquest any de pandèmia la 
feina que fan des de Serveis Socials?  
inés abellán: Les demandes han aug-
mentat considerablement. molta gent ha 
perdut la feina durant la pandèmia, altres 
persones estan en ErTOS i tot s’accentua 
quan la gent no té accés al SEPE o al 
SOC. Tenim demandes d’orientació, d’as-
sessorament, de serveis socials i d’ajudes 
econòmiques. Tot s’ha incrementat. 
Nosaltres hem estat treballant des de casa 
des del primer dia que es va decretar l’es-
tat d’alarma i les demandes no han deixat 
d’augmentar tant de gent que coneixíem 
com de casos nous. 

Què van fer per a poder donar resposta?  
inés abellán: Des del primer dia, ens vam 
organitzar i vam activar un grup de what-
sapp de tot l’equip de Serveis Socials per 
veure com ho podíem fer. Vam posar espe-
cial atenció en els casos que ja coneixíem 
i on hi havia factors de risc i en la gent 
més vulnerable. També vam activar recur-
sos econòmics gràcies a l’ajuntament, així 
com un grup de voluntariat per a la gent 
gran, a més d’intentar donar molta atenció 
i contenció des de casa.

Recórrer als Serveis Socials no acostuma 
a ser fàcil per a les persones que mai ho 
havien fet abans. Quin missatge llancen 
vostès al respecte?  
inés abellán: Que hem de normalitzar-ho, 
que aquest és un servei al ciutadà i que 
tothom pot adreçar-s’hi. a Serveis Socials 
fem moltes coses: orientació, assessora-
ment, donem informació, contenció, etc. 
La gent ho està passant molt malament i és 
normal que s’adrecin a nosaltres. 

També hi ha hagut un augment de les per-
sones que demanen feina.  
Joana Oliván: Efectivament, com a tot ar-
reu. Nosaltres, al Servei Local d’Ocupació, 
treballem amb la Diputació de barcelona 

i el problema més gran es dona al SEPE 
(Servicio Público de Empleo Estatal), que 
té un cert col·lapse. amb aquesta situació, 
ha augmentat el percentatge de persones 
que s’adrecen a la nostra borsa de treball 
i nosaltres fem tot el que podem. Fins al 30 
de juny vam treballar des de casa, i des 
de l’1 de juliol, ja vam tornar a obrir el 
servei presencial. 
Quines són les principals demandes i com 
s’organitzen?  
Joana Oliván: al nostre servei, som dues 
persones per tot Vilassar de mar. Ja sa-
bem que el primer és la salut i el segon, 
el treball; si una persona no té feina, es 
desequilibra emocionalment i aquesta 
angoixa repercuteix en la família. intentem 
ajudar-los el màxim possible. al principi, 
trucaven molt per preguntar com regis-
trar-se a l’atur, al SOC o com cobrar el 
subsidi. Nosaltres, però, no tenim un con-
tacte directe amb el personal del SEPE o 
del SOC, sinó que som com un usuari més 
que fa aquesta gestió i vam haver d’espa-
vilar-nos per a poder facilitar tota aquesta 
informació. Va ser un allau. 
Vostès ja van fer front a la crisi de 2008. 
Quina és pitjor, aquesta o aquella?  
Joana Oliván: aquesta és molt pitjor, per-
què la gent no té accés a la informació, 
no sap què passarà. al 2008, la gent 
tenia molta més informació, podia anar a 
les oficines. ara, des de casa, sense poder 
sortir ni per a preparar la documentació 
necessària per a poder cobrar un subsidi, 
és molt complicat. Per això, volem recor-
dar els telèfons del Servei Local d’Ocu-
pació on ens poden localitzar i demanar 
informació: 670 061 552 i 667 183 
063. El telèfon de Serveis Socials és el 93 
754 05 00. i el de violència masclista, el 
900 900 210. 

aquesta entrevista ha estat extreta de l’espe-
cial L’any que ha canviat la nostra vida fet a 
Vilassar ràdio el 12 de març de 2021. 
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El CARNAVAl VIRTUAl DE VIlASSAR DE MAR, EN FOTOS /

Carnaval  2021 <<

La pandèmia de la covid-19 va impedir 
enguany celebrar el carnaval com 
tradicionalment es feia, amb rues i 
comparses al carrer, però no que 
les vilassarenques i vilassarencs es 

disfressessin i ens fessin arribar les 
seves fotos disfressats. a continuació, 
un recull d’algunes de les que van 
entrar al sorteig d’una panera amb 
productes de proximitat.  

GUANYADORA
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RESUlTAT DE lES VOTACIONS DElS PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS 2020

Participació Ciutadana <<

Les votacions dels Pressupostos Partici-
patius 2020 es van tancar el passat 14 
de març amb la participació de 1.557 
persones, el que suposa un 8,50% de 
les 17.971 que podien votar els 27 
projectes triats l’any passat. 
Dels 9.132 vots emesos en total, 8.892 
van ser telemàtics i 240 es van recollir 
de manera presencial en les tres jorna-
des de votació que van tenir lloc a la 
biblioteca municipal.  
a continuació, la relació de projectes, 
agrupats en serveis i inversions, i el 
nombre de vots que va rebre cadascun. 
Els projectes més votats fi ns arribar als 
150.000 euros (120.000 euros per a 
inversions i 30.000 euros per a serveis) 
són els que es duran a terme.

PROjECTES DE SERVEIS:
•	41 augmentar la seguretat als passos 
de vianants (1.192 vots) 

•	31 Conscienciar de la neteja del poble 
(1.090 vots)

•	04 Conscienciar de l’impacte ciutadà 
al mar (940)

•	01 Pintar murals artístics als passos 
subterranis (769 vots)

•	20 impulsar l’organització del Vilassar 
màgic (434 vots)

•	23 Posar nom a les fonts públiques 
(141 vots) 

PROjECTES D'INVERSIONS:
•	02 replantar arbres i vegetació (643 
vots) 

•	08 adaptar semàfors per a invidents a 
cruïlles d’alt risc (482 vots)

•	30 renovar les fi nestres de l’escola 
Pérez Sala (313 vots) 

•	40 Parc natural de La Xinesca (267 
vots)

•	17 millorar zona enjardinada del 
passeig Sant Joan de mar (235 vots)

•	14 instal·lar taules de tennis taula 
(228 vots)

•	33 Crear parc de cal·listènia ‘Street 
workout’ (219 vots)

•	34 instal·lar una plataforma ‘salva-
escales’ al Vaixell burriac (217 vots)

•	48 instal·lar un punt de càrrega 
elèctric (199 vots)

•	39 millorar enllumenat de La Xinesca 
(196 vots)

•	46 Transició a energies renovables 
zona esportiva de La bòbila (194 vots)

•	18 Controlar els accessos de vehicles 
a zones de vianants (163 vots)

•	05 instal·lació marquesines a la línea 
de bus urbà C-13 (150 vots)

•	12 renovació de l’espai Tucutuc (146 
vots)

•	11 millorar la il·luminació del Camp 
municipal de futbol (144 vots)

•	29 millorar el trànsit de vianants al 
Camí de Vilassar de Dalt (142 vots)

•	37 integració estètica del barri de La 
Xinesca amb el poble (141 vots)

•	15 Obrir un espai feminista a la 
biblioteca municipal (139 vots)

•	38 adequar parc de gossos (132 vots)

•	47 Crear espai Maker a la biblioteca 
municipal (123)

•	07 instal·lació d’un fanal al carrer 
Cuba (93 vots) 

/
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/ ACTIVITATS DIVERSES
Del 22 al 25 de març
Jornades Orienta’t. Podeu consul-
tar tota la programació a la pàgina 25 
d'aquest butlletí.

23 de març 18h
Del Carner satíric al Carner místic. 
Videoconferència a càrrec de Joan Tres i ar-
nal, doctor en Filologia Catalana i llicenciat 
en Psicologia (aula d’Extensió Universitària) 

25 de març i 8 d'abril de 10 a 13h
Visita del Reparatruck. Servei gratuït 
que s’instal·la a la plaça Ventura Gassol i 
ensenya a reparar petits electrodomèstics. 
(regidoria de medi ambient) 

29 de març i 12 d'abril de 16 a 19h
Visita del Reparatruck. Servei gratuït 
que s’instal·la a la plaça Ventura Gassol i 
ensenya a reparar petits electrodomèstics. 
(regidoria de medi ambient) 

10 d’abril de 10 a 22h 
Marató de donació de sang. El banc 
de Sang i de Teixits de Catalunya estarà a l’Es-
cola Pérez Sala aula, de 10 del matí a 22h, 
de manera ininterrompuda per a recollir les 
vostres donacions. (avinguda montevideo, 40) 

11 abril 12 h
Escena & Llibres. amb el microteatre 
mi Danzi L’anima i la música de barcelona 
rock Strings. Jardí de la biblioteca muni-
cipal. Cal reserva d’entrada a l’app Vdm. 
(regidoria de Joventut)

/ EXPOSICIONS
Fins al 4 d’abril 
Genealogies: correspondències. 
aquesta exposició, del professorat i l’alum-
nat de la Facultat de belles arts (Ub), reu-
neix obres que ens aproximen als corrents 
de pensament actual sobre el cos, la natu-
ralesa, la memòria i l'acció social. museu 
Enric monjo (Camí ral, 30) (regidoria de 
Cultura i Festes Populars) 

Fins al 2 maig 
Confinament: vides des del balcó. 
iván Teba recull en aquesta exposició foto-
grafies fetes durant els primers dies del con-
finament per la covid–19 des del balcó de 
casa seva. Plasmen, alhora, la nostra capa-
citat d’adaptació i les fórmules que vam 
trobar per alliberar la tensió pel confinament 
total. Espai Cultural Can bisa (C. montser-
rat, 8) (arxiu municipal de Vilassar de mar i 
regidoria de Cultura i Festes Populars) 

De l’11 d’abril al 13 de juny 
Emocions en ferro. Escultures de formes, 
textures i colors que cerquen el diàleg amb 
altres materials per trobar la bellesa, la 
sensualitat o la provocació. amb el temps, 
l’escultor Enric Pla montferrer ha aconseguit 
crear un univers de peces sinuoses, poè-
tiques i màgiques que, tot i estar creades 
amb materials pesants i freds, com són el 
ferro i el corten, esdevenen càlides, lleu-
geres i plenes de sentiments i d’emocions. 
museu Enric monjo (Camí ral, 30) (regido-
ria de Cultura i Festes Populars)

Exposicions permanents
Enric Monjo, escultor. recorregut per 
la vida i l'obra de l'escultor vilassarenc Enric 
monjo (1895–1976), presentant els seus 
anys de formació, l'etapa noucentista i la 
seva producció com a escultor professional. 
Un audiovisual facilita l'aproximació a la 
seva persona i la seva obra. museu munici-
pal Enric monjo (Camí ral, 30) (regidoria 
de Cultura i Festes Populars) 

Història de l’aigua a Vilassar de 
Mar. La visita s'inicia al pati, on hi ha 
l'estació meteorològica de Vdm, i continua 
per les cinc sales interiors. El museu explica 
la història de la companyia d'aigües o com 
es fa la distribució de l'aigua. informa't al 
tel. 937597270, consulta la pàgina web o 
contacta al correu electrònic museu@ aigues-
devilassar.cat. museu de la mina Vella, Ca 
l'Eudald (Casa de camp, 106) (museu de la 
mina Vella)

Agenda d'activitats <<
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Medi ambient <<

‘reciclar té premi’, la campanya 
de comunicació per al foment de la 
recollida selectiva de qualitat a Vilassar 
de mar sorgida dels pressupostos 
participatius de 2019, es va tancar a 
mitjans del passat mes de gener amb 
molt bona acollida, segons estimacions 
de la regidoria de medi ambient. 
Entre les dades recollides destaca el fet 
que un percentatge molt elevat de les 
persones que van ser informades per 
alguna via van assegurar fer recollida 
selectiva a casa. La majoria també va 
valorar positivament que es premiés la 
participació en la recollida selectiva 
correcta.  
El sorteig d’un pack escapada i de 
10 talons de 10 € per a consumir a 
les botigues de Vilassar Comerç entre 
les persones que es van apropar als 
punts informatius per a reciclar o 
rebre informació va ser una de les 
accions de la campanya, que es va 
endarrerir uns mesos respecte a les 
dates inicialment previstes a causa 

de la pandèmia de la covid-19. La 
situació sanitària també va impedir fer 
la caracterització de residus prevista 
com altre de les actuacions de la 
campanya. 
així mateix, entre el 28 d’octubre 
i el 27 de desembre de 2020, es 
van penjar als carrers del poble 
banderoles i pancartes per a alertar 
de les conseqüències ambientals i 
econòmiques que té reciclar o no fer-
ho. 
En la mateixa línia, del 8 al 20 de 
gener, les botigues de Vilassar de mar 
es van omplir de cartells informatius 
sobre l’impacte negatiu que té no 
reciclar i el benefici mediambiental que 
suposa fer-ho. 
Les persones que es van encarregar 
d’informar sobre com fer un correcte 
reciclatge als punts informatius de la 
campanya entre el 13 i el 17 de gener 
també van repartir fulletons explicatius 
sobre els residus que van a cada 
contenidor. 

BAlANç POSITIU DE ‘RECIClAR TÉ PREMI’,  
lA CAMPANYA PER Al FOMENT DE lA RECOllIDA SElECTIVA  
SORGIDA DElS PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS 2019

/
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Sessió plenària <<

El ple ordinari de la corporació munici-
pal corresponent al mes de febrero es va 
celebrar el dijous 25 de manera telemáti-
ca, a través de videoconferencia. L’ordre 
del dia de la sessió, que es va retransme-
tre en directe per Vilassar ràdio durant 
les dues hores i 45 minuts que va durar, 
constava de 10 punts. 
En el primer punt, es va aprovar l’acta 
de la sessió anterior, corresponent al dia 
20 de gener de 2021.
En el punt dos, que donava inici a 
la part resolutiva, es va aprovar per 
unanimitat la pròrroga del Pla local de 
joventut (PLJ) 2018-2020, fins al 31 de 
desembre de 2021. La regidora de Jo-
ventut, montse Gual, va explicar que el 
disseny i la redacció del nou pla comp-
tarà amb la participació dels joves, pro-
posarà noves accions adaptades a les 
necessitats detectades i, si es compleixen 
els terminis previstos, es portarà a ple la 
propera tardor.  
El punt tres va servir per a aprovar 
també per unanimitat la renovació del 
conveni d’encàrrec de gestió entre el 
Consell Comarcal del maresme i l’ajun-
tament de Vilassar de mar per a la con-
tractació conjunta esporàdica del servei 
de mobilitat internacional per a joves del 
maresme 2018-2021, amb un termini de 
vigència de l’1 de gener de 2022 al 30 
de juny de 2023.  aquest servei és una 
de les accions del Pla Local de Joventut, 
dins del projecte Servei d’informació 
Juvenil.
En el punt quatre, es va aprovar, de nou 
per unanimitat de tots els grups munici-
pals, la modificació de l’acord de ple 
aprovat en sessió ordinària de data 21 
de març de 2019 de denominació de 

l’Arxiu Municipal. Fins ara, s’anomena-
va arxiu municipal Damià bas. amb 
l’aprovació d’aquest punt, passa a dir-
se arxiu municipal de Vilassar de mar 
Damià bas i macià amb l’objectiu que el 
Sistema d’arxius de Catalunya li pugui 
atorgar l’acrònim amVm. aquesta serà 
la seva referència arxivística a nivell 
nacional i internacional en els cercadors 
d’arxius.
El punt cinc va servir per a aprovar, un 
cop més per unanimitat, la realització 
d’una consulta sobre l’estructura de 
costos del contracte de neteja viària i 
recollida de residus. Es tracta d’un tràmit 
administratiu necessari quan el preu del 
contracte és igual o superior a cinc mili-
ons d’euros.
Al sisè punt, es va aprovar, amb els vots 
a favor de Ciutadans, babord, Junts per 
Catalunya i ErC-GxVdm i els vots a 
contra del PSC, la ratificació del decret 
d’alcaldia núm. 314/2021 correspo-
nent a l’aprovació de la modificació del 
contracte de servei de neteja d’edificis 
municipals per a la neteja dels col·legis 
electorals ubicats als pavellons Paco 
martín i La bòbila, a l’Escola del mar i a 
la biblioteca Ernest Lluch a les eleccions 
al Parlament de Catalunya del passat 14 
de febrer.  
El PSC va justificar el seu vot en contra 
per “la invasió de competències del ple” 
que, segons Quico Zamora, suposa no 
haver portar amb anterioritat aquesta 
qüestió a la Junta de Portaveus. “No 
es pot portar a ratificar al ple un acord 
sense que el ple hagi tingut coneixement 
previ d’aquest acord”, va afirmar el por-
taveu dels socialistes.
La part de control de la sessió plenària 

CRòNICA DEl PlE DEl 25 DE FEBRER /
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va començar amb el setè punt, que va 
rebutjar amb els vots en contra de PSC, 
Junts per Catalunya i ErC-GxVdm, l’abs-
tenció de Cs i els vots a favor de babord 
la moció, no resolutiva, presentada pel 
grup municipal babord, en nom de la 
plataforma Preservem el litoral del ma-
resme, per a la suspensió del “Informe 
técnico de estrategia de actuación en el 
Maresme del Ministerio para la Transi-
ción Ecológica y el Reto Demográfico, 
Clave Cedex: 22-414-5-002, Madrid 
2014”.

La moció demanava que l’ajuntament 
mostrés la seva oposició a l’execució del 
projecte elaborat pel ministeri “pel seu 
impacte negatiu en el medi ambient” i 
en considerar que “no representa una 
solució per a la gestió present i futura 
del litoral maresmenc”, així com “l’atu-
rada de les actuacions aprovades per a 
Premià de mar i El masnou i el rebuig 
a qualsevol actuació amb impacte me-
diambiental negatiu sobre l’ecosistema 
marí”. a la moció, també es sol·licitava 
que el consistori exigeixi al Consell Co-
marcal la posada en marxa d’una taula 
per a la gestió del litoral del maresme i 
la dimissió del comissionat per a la Pre-
servació del Litoral del CCm.
En l’argumentació del vot, Ciutadans 
va considerar la moció “extemporània 
i amb components polítics”. “Sembla 
que tornem allà on hi érem fa cinc anys 
llargs i no entenem per què, perquè aquí 
hi ha hagut una taula de diàleg i propos-
tes conjuntes”, va assenyalar Juan Díaz.
El PSC va considerar que el projecte, 
elaborat per la Universitat Politècnica de 
Catalunya (UPC), “compta amb totes les 
garanties tècniques”. “Les opinions de la 

plataforma no estan recolzades en in-
formes tècnics i ens semblen insuficients. 
a més, també trobem a faltar solucions 
alternatives”, va afirmar Quico Zamora.
junts per Catalunya va dir no tenir 
motius per desconfiar del projecte de 
la UPC, “que va ser seleccionat per la 
Generalitat i els ajuntaments i, posterior-
ment, adoptat pel ministerio”. “Creiem 
que s’ha de dur a terme perquè, si no, 
potser en 15 anys no s’haurà fet res i 
alguna cosa s’ha de fer que no sigui una 
aportació de sorra amb una draga que 
fa malbé el fons marí”, va explicar la 
portaveu de Junts, Laura martínez.
En representació d’ERC-GxVdM, l’alcal-
de de Vilassar de mar, Damià del Clot, 
va subscriure “cent per cent” l’argumen-
tació de martínez i, en qualitat també de 
president del CCm, va afegir que “el co-
missionat ha fet molt bona feina”. “Jo, a 
més, he estat parlant amb els companys 
de la plataforma i proposarem que el 
comissionat es pugui reformular perquè 
pugui ser més ampli i servir com a taula 
de debat”, va afegir Del Clot.      
Babord va replicar que “hi ha coses que 
trontollen” en aquest projecte i que no 
els “acaben d’encaixar” i que, per això, 
han donat veu a aquesta plataforma. “El 
projecte és de molta envergadura i pot-
ser d’aquí a 15 anys estarem lamentant 
els errors”, va dir Carles Soler.
El punt vuit, una moció, no resolutiva, 
presentada pel grup municipal babord, 
en defensa de la llibertat d’expressió, en 
suport a Pablo Hasél i contra el seu em-
presonament, va ser aprovada amb els 
vots a favor de babord, Junts per Cata-
lunya i ErC-GxVdm. Ciutadans i el PSC 
van votar en contra.

Sessió plenària <<
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La moció demanava que el consistori exi-
geixi l’immediat alliberament del raper, 
la derogació de la “Llei mordassa”, la 
reforma del Codi Penal i la despenalitza-
ció de tots els delictes d’opinió, així com 
l’anul·lació de tots els procediments ju-
dicials i condemnes contra les persones 
que han exercit un dret fonamental com 
la llibertat d’expressió. 
Cs va assenyalar que “aquest senyor no 
va entrar a presó per exercir la llibertat 
d’expressió sinó per acumular condem-
nes per enaltiment del terrorisme, amena-
ces, lesions, etc.”, va afirmar Juan Díaz. 
“No podem permetre que es fomenti 
l’odi, es digui Hasél o Pérez; això no té 
a veure amb la llibertat d’expressió”, va 
afegir.
El PSC va considerar que la moció “sim-
plifica les coses i instrumentalitza un cas 
que és més complex”. “També ens preo-
cupa la frase on s’exigeix que es rebutgi 
una sentència perquè això ens aboca 
a una societat perillosa”, va dir Quico 
Zamora.
junts per Catalunya va expressar el seu 
“compromís amb la llibertat d’expressió 
i opinió de tots els ciutadans” i va “con-
demnar la pena de presó per les lletres 
de les seves cançons”. “Condemnem tam-
bé la violència i el pillatge injustificable, 
però no es pot criminalitzar la protesta 
pacífica”, va assenyalar Laura martínez. 
ERC-GxVdM va acusar la fiscalia espa-
nyola de “no respectar unes idees que 
tenen tot el dret de ser expressades” i 
de “començar a disparar contra tothom 
després que ETa va desaparèixer”. “Es-
panya no està homologat com un país 
democràtic; la seva qualitat democràtica 
és baixa”, va afirmar Àngel Font, el seu 
portaveu. 

En el punt nou, es va donar compte dels 
decrets de l’alcaldia des del número 
109/2021 al 455/2021.
La sessió plenària, que no va tenir pre-
guntes del públic, va concloure amb el 
torn de precs i preguntes de l'oposició, el 
punt deu de l’ordre del dia.
Cs no va fer cap pregunta, mentre que 
babord va fer-ne una relativa al progra-
ma “reallotgem.cat”.
El PSC va fer-ne diverses i va reclamar 
la resposta immediata a dues: el pla de 
l’equip de Govern sobre l’ordenança 
municipal que afecta als patinets i la 
retransmissió dels plens a través de 
Youtube.
respecte a l’ordenança, Font va respon-
dre que “està bastant avançada i mira-
rem de tirar-la endavant, juntament amb 
el pla director de la bicicleta, en els pro-
pers dies”. Pel que fa a la retransmissió 
dels plens, el regidor de Comunicació, 
Jordi acero, va assenyalar que “s’està 
estudiant tècnicament la viabilitat per 
poder-ho fer en un futur”.
Sobre aquesta última qüestió, Laura 
martínez va reclamar que es faci “amb 
urgència”. “Ens omplim la boca amb 
la participació ciutadana i els hi tenim 
negada la principal des de fa un any”, 
va afirmar la portaveu de Junts per Ca-
talunya, que també va presentar com a 
“prec d’extraordinària urgència” que 
“es doni una resposta a la sol·licitud 
de permís per a canviar les guinguetes 
que va fer l’ONCE fa un any”. El seu 
company, Javier martín, va afegir, entre 
d’altres qüestions, un “prec-denúncia” 
relatiu als pressupostos participatius en 
considerar que “alguns projectes que 
s’hi inclouen són de manteniment del 
poble”.

Sessió plenària <<
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Mobilitat <<

L’1 de setembre del 2021 quedarà alli-
berada de peatges la via C-32 a l’altu-
ra de la comarca del maresme. aquest 
fet facilitarà el projecte de pacificació 
de la Nacional ii, una demanda his-
tòrica, ciutadana i política del conjunt 
de la comarca per reconvertir aquesta 
via en un espai amable per al gaudi 
dels veïns i veïnes. Ja l’any 2008, els 
alcaldes dels municipis del masnou, 
Premià de mar, Vilassar de mar i Ca-
brera de mar van elaborar un escrit 
conjunt en el qual sol·licitaven, entre 
d’altres, un estudi sobre el futur de la 
Nacional ii a l’altura dels seus muni-
cipis. anys després, els alcaldes dels 
mateixos municipis, signants d’aquest 
comunicat, continuem creient necessari 
treballar de forma conjunta en la futu-
ra configuració de l’N-ii pacificada per 
donar la coherència idònia al territori 
que uneix la capital del maresme, ma-
taró, amb el primer municipi de l’àrea 
metropolitana, montgat. [...]
La pandèmia de la covid-19 ha posat 
en valor els espais urbans que tenim 
a prop de casa, i la importància de 
prioritzar els espais per a vianants i 
socials per sobre dels espais utilitzats 
per vehicles privats i el trànsit rodat. 
D’aquesta manera, la pacificació de 
l’N-ii es converteix en una intervenció 
que creiem prioritària, urgent i essen-
cial.
Els quatre alcaldes acordem:

1 · Treballar per un model de configu-
ració de la futura Nacional ii pacifica-
da que consti:

COMUNICAT CONjUNT DElS AlCAlDES DE VIlASSAR DE MAR, El 
MASNOU, PREMIÀ DE MAR I CABRERA DE MAR SOBRE lA FUTURA 
CONFIGURACIó DE l’N-II PACIFICADA

/

•	En el tram urbà, de dos carrils de cir-
culació de vehicles, una via ciclable i 
un espai d’ampliació de voreres i d’es-
pai per a serveis.

•	En el tram interurbà, d’una via ciclable 
i un màxim de tres carrils de circulació 
de vehicles.

2 · reclamar al Departament de Territori 
i Sostenibilitat i al futur nou Govern de 
la Generalitat de Catalunya la prioritza-
ció i la urgència d’execució de les ac-
tuacions vinculades a la pacificació de 
l’N-ii i de la nova configuració d’acces-
sos de la C-32 sorgits del compromís del 
Pacte per a la mobilitat sostenible del 
maresme en el tram montgat-mataró.

3 · iniciar actuacions immediates i ex-
prés de pacificació en el tram urbà dels 
quatre municipis un cop quedi allibera-
da la C-32.

4 · Programar puntualment activitats cul-
turals i d’oci a l’N-ii, reivindicatives del 
caràcter urbà de la via i per contribuir 
a pacificar-la, un cop els indicadors 
epidemiològics permetin la realització 
d’aquest tipus d’activitats. 

Nota: La versió íntegra del comunicat es pot 
llegir al web municipal
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L'entitat escriu <<

/ ClUB TAEKWONDO VIlASSAR

Som un club especialitzat en taekwon-
do, que donem classes a nens i nenes a 
partir de tres anys i a adults. Vam co-
mençar fa uns anys a un altre lloc, i al 
setembre del 2019, vam obrir el nostre 
propi club, on ens sentim molt contents 
i feliços. Tenim uns grans alumnes i 
pares. al Club Taekwondo Vilassar som 
tots una gran família.
El nostre club està enfocat exclusiva-
ment al taekwondo. Els nens i nenes 
s’hi formen específicament en aquest 
art marcial. L'objectiu principal del 
nostre club és que tots els alumnes es 
sentin còmodes, sentin el club com casa 
seva, s'ho passin bé, i aprenguin tots 
els beneficis físics (elasticitat, motrici-
tat, reflexes, rapidesa, resistència) i 
valors (disciplina, respecte, companyo-
nia, autoestima...) que ens aporta el 
taekwondo.
També tenim la part de competició, 

oberta als alumnes que opten per 
aquesta via. al club, comptem amb una 
campiona d'Espanya (Julia alsina) i una 
tercera classificada al Campionat d'Es-
panya (Nerea López), en la modalitat 
de combat. També tenim alumnes for-
mant part de la selecció catalana en la 
modalitat de tècnica i poomsae. a més, 
comptem amb molts competidors que 
han aconseguit medalles als campio- 
nats de Catalunya de combat.
Els nens que ho desitgin poden provar 
dues classes gratuïtes per a saber si 
els hi agrada el nostre esport. També 
oferim servei de recollida a les escoles 
dels més petits.
Qui vulgui pot contactar amb nosaltres 
o també ens poden trobar a instagram 
i a Facebook, on veuran com treballem 
amb els nostres alumnes. Qualsevol 
dubte o aclariment, estarem encantats 
de atendre'ls!

Carrer de l'Àngel 10 (al costat de l'Escola del mar), 
662 963 187  ·  tkdvilassar@gmail.com.  
Instagram: @tkdvilassar 
Facebook: @tkdvilassar

CONTACTE
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Breus <<

PRIMER CONCURS DE DIBUIx Al VIlASSAR MÀGIC 
La tercera edició del Vilassar màgic convoca, fins 
al proper 1 de maig, el primer concurs de dibuix 
per a triar el cartell d’enguany. Les persones 
participants, tothom que vulgui a partir dels cinc 
anys, hauran d’explicar en dibuixos, fets a mà i 
adaptats al format DiN a4, què és per a elles la 
màgia. El concurs tindrà tres categories: de 5 a 8 
anys, de 9 a 14 i a partir dels 15 anys, i premia-
rà als guanyadors de cada una d’elles amb una 
capsa de màgia i un taller de màgia de duració 
variable, segons la categoria. Els dibuixos per a 
participar-hi es poden publicar a instagram, amb el l’etiqueta corresponent a cada 
categoria i les dades que podeu trobar al perfil @magicgrupmaresme. El jurat del 
concurs triarà cinc dibuixos per categoria i tothom que vulgui podrà emetre el seu 
vot, del 9 al 30 de maig, al perfil de Facebook del màgic Grup maresme. 

CONCURS DE PINTURA I CERÀMICA 
VIlASSART
Vilassart, l’associació d’artistes i amics de les arts 
de Vilassar de mar, convoca el seu tradicional 
concurs de pintura i ceràmica dins dels actes de la 
Festa major 2021. Les obres es podran lliurar al 
local de l’entitat (Hotel d’entitats, c/Sant Joan, 36) 
a partir del 12 d’abril. La data límit de presentació 
d’obres és l’11 de juny. 

CURS DE MONITOR DE llEURE
Fins al 26 de març estan obertes les inscripcions 
per al curs de monitor de lleure que el Servei de 
Joventut de l’ajuntament va programar per a la 
passada Setmana Santa i es va haver de suspen-
dre a causa de la pandèmia de la covid-19. Les 
places són limitades, el preu del curs és de 220 
euros i les inscripcions s’han de fer online al web 
de la Fundació Pere Tarrés. El curs es realitzarà 
a Can Jorba del 27 de març al 5 d’abril i el 10 i 
11 d’abril. L’horari de les sessions serà de dilluns 
a dissabte de 9 a 14h i de 15 a 20h i el diumen-
ge, de 9 a 14h. 
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Joventut <<

L’obra Batwoman va obrir el passat 
14 de març el cicle Escena & Llibres, 
nova nomenclatura del música & Llibres 
que, des de 2018, organitza el servei 
de Joventut amb la col·laboració de la 
biblioteca Ernest Lluch dins del projecte 
Plataforma Zero. 
i es que, enguany, la música compartirà 
programa amb el teatre i la dansa 
amb l’objectiu d’obrir aquest cicle, 
que promou la creació artística del 
jovent local, a les diferents disciplines 
escèniques. 
així, música, teatre i dansa es 
combinaran en aquesta nova edició, 
que es va estrenar allargant la 
celebració del Dia internacional de 
la Dona amb la representació de 
‘batwoman’, una peça teatral en què 
dues amigues feministes reflexionen 
sobre temes d’actualitat, i conclourà 
el 23 de maig amb una jornada de 
música i dansa que protagonitzaran 
Delia Quartet i indurain, al jardí de la 
biblioteca Ernest Lluch. 
La programació de l’Escena & Llibres, 
que ha estat escollida pel grup motor 
de joves de la Plataforma Zero i està 
subjecta a la situació epidemiològica 
del moment, continuarà l’11 d’abril al 
jardí de la biblioteca amb el microteatre 
‘mi Danzi L'anima’ i l’actuació musical 
de barcelona rock Strings. 
El 25 d’abril serà el torn de miquel 
moya Iris i del microteatre ‘iaia’, 
mentre que el 9 de maig tot el 
protagonisme serà per al microteatre 
amb la representació de les obres ‘Las 
cucarachas en verano’ i ‘Sense títol’. 

El MÚSICA & llIBRES ES CONVERTEIx EN l’ESCENA & llIBRES I AMPlIA  
lA SEVA OFERTA D’ESPECTAClES Al TEATRE I lA DANSA

/

Per a assistir als espectacles del cicle, 
que són gratuïts, cal reservar plaça 
a través de l’app Vdm, buscant a 
l’apartat de Destacats la pestanya de 
l'Escena & Llibres.
Cal recordar que, l’any passat, tot i 
les restriccions per la pandèmia de 
la covid-19, sis grups de música van 
poder donar vida al música & Llibres 
al jardí de la biblioteca municipal. 
Gairebé tots els concerts de 2020 estan 
ja disponibles al canal de Youtube de 
l’ajuntament. 

PROGRAMACIó  

ESCENA & MÚSICA 

11 ABRIL

(Microteatre) Mi Danzi L'Anima  
(Música) Barcelona Rock Strings

25 ABRIL

(Música) Miquel Moya Iris 
(Microteatre) Iaia 

9 MAIG 

(Microteatre) Las cucarachas en 
verano  
(Microteatre) Sense títol

23 MAIG 

(Música)  Delia Quartet  
(Dansa) Indurain 

Lloc: Jardí de la Biblioteca Municipal 
Horari: 12 h 
Cal reserva d’entrada a l’app VdM
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DILLUNS 22 DE MARÇ
19  - 20 h 
XERRADA (ONLINE) 
Orientacions per a la tria d’estudis després de 
l’ESO i el Batxillerat
Carol Biosca, Periodista especialitzada en 
orientació educativa
Activitat oberta
Cal inscripció prèvia enviant un correu electrònic a: 
padillaal@vilassardemar.cat, indicant nom i cognoms.

INS PERE RIBOT | 4T ESO
DIMARTS 23 DE MARÇ
9.10 - 9.40 h XERRADA (ONLINE)
Batxillerat o Formació Professional? Tu 
decideixes! Ignasi Pineda, Orientador i director de 
Talenn

Espai tecnològic i Espai econòmic i social
10.05 - 10.15 h Presentació de participants
10.15 - 11 h Converses (online)
professorat / estudiants / professionals
11 - 11.45 h  Descans (45’) 
Espai científi c i de la salut i Espai arts i humanitats
11.45  - 11.55 h Presentació de participants
11.55 - 12.40 h Converses (online)
professorat / estudiants / professionals 45’)

19  - 20 h
XERRADA (ONLINE) 
No sap què fer! Com podem acompanyar als 
nostres fi lls i fi lles
David Codina, Mestre d’ESO i Batxillerat i 
President de l’Associació Educant en Colors
Activitat oberta
Cal inscripció prèvia enviant un correu electrònic a: 
padillaal@vilassardemar.cat, indicant nom i cognoms.

INS VILATZARA | 4T ESO
DIJOUS 25 DE MARÇ
9.20  - 9.50 h
XERRADA (ONLINE)
Batxillerat o Formació Professional? Tu 
decideixes!
Ignasi Pineda, Orientador i director de Talenn
9.50- 10.20 h Al fi nalitzar la xerrada, descans (30’)

Espai tecnològic i Espai econòmic i social
10.20 - 10.30 h Presentació de participants
10.30 - 11.15 h Converses (online)
professorat / estudiants / professionals
Espai científi c i de la salut i Espai arts i humanitats
12.30 - 12.40 h Presentació de participants
12.40 - 13.25 h Converses (online)
professorat / estudiants / professionals

18.15  - 18.30 h
PRESENTACIÓ INSTITUCIONAL (ONLINE)
Jordi Tapias, Regidor d’Ensenyament
Activitat oberta

18.30H - 19.30H
CONFERÈNCIA (ONLINE)
#VDM360: Una aliança cap a l’educació a temps 
complet
Pilar Gargallo, Presidenta de la Federació 
de Moviments de Renovació Pedagògica de 
Catalunya
Activitat oberta
Cal inscripció prèvia enviant un correu electrònic 
a: padillaal@vilassardemar.cat, indicant nom i 
cognoms.

INS PERE RIBOT| 4T ESO
DIJOUS 8 D’ABRIL
8.15 - 9.10 h
XERRADA (ONLINE)
Identifi ca i entrena les teves competències
Fran Rojas

INS VILATZARA| 4T ESO
DIJOUS 8 D’ABRIL
8  - 8.55 h
XERRADA (ONLINE)
Identifi ca i entrena les teves competències
Jose Alonso

TALLER (PRESENCIAL)
Gimnàs de competències
Jose Alonso
8.55 - 9.50h  GRUP 1 / 9.50 - 10.20 h  DESCANS 
(30’) / 10.20 - 11.15 h  GRUP 2 / 11.15 - 12.10 h 
GRUP 3 / 12.15 - 12.30h DESCANS (15’) / 12.30 
- 13.25 h GRUP 4 / 13.25 - 14.20 h  GRUP 5

INS PERE RIBOT| 4T ESO
DIVENDRES 9 D’ABRIL
TALLER (PRESENCIAL)
Gimnàs de competències
Fran Rojas
8.15 - 9.10 h GRUP 1 / 9.10 - 10.05 h GRUP 2 / 
10.05 - 11 h GRUP 3

INS VILATZARA| 4T ESO
TALLER (PRESENCIAL)
Gimnàs de competències
Fran Rojas
12.30 - 13.25 h  GRUP 6
13.25 - 14.20 h GRUP 7
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Els museus de Vilassar de mar compten 
des d’aquest mes de març amb un nou 
web que recull tota la informació sobre 
els diferents equipaments, el patrimoni 
que apleguen i les exposicions tempo-
rals que s’hi realitzen.
La nova pàgina, museuvilassardemar.
cat, va començar a funcionar a mitjans 
de mes i ha estat possible gràcies a una 
línia de subvencions oberta per la Di-
putació de barcelona l’any passat amb 
l’objectiu d’impulsar la digitalització 
dels museus i fer més accessible el seu 
contingut a la ciutadania.
La regidoria de Cultura i Festes Populars 
de l’ajuntament de Vilassar de mar va 
aprofitar aquesta iniciativa per a posar 
tota la riquesa museística de la vila a 
l’abast d’un clic. 
Consultar l’agenda d’exposicions del 
museu Enric monjo, les exposicions 

VIlASSAR DE MAR ESTRENA UN NOU WEB PER A APROPAR l’OFERTA 
MUSEÍSTICA DEl POBlE I El PATRIMONI CUlTURAl A lA CIUTADANIA

/

temporals de l'Espai Cultural Can bisa 
o la història de l'edifici que acull la 
Casa museu Carme rovira serà més fà-
cil amb aquesta nova eina, que també 
dóna informació sobre les exposicions 
temporals d’aquests equipaments. El 
museu de la marina, encara en tasques 
d'acondicionament, també hi té el seu 
espai. 
a museuvilassardemar.cat, també es 
pot trobar una breu història de Vilassar 
de mar, les revistes Singladures i La 
Sénia del Rellotge, un apartat dedicat 
a la beca Ernest Lluch i diverses rutes: 
una per les principals cases i edificis 
del patrimoni local; una altra que ens 
permet viatjar per la vida dels personat-
ges il·lustres del poble; una altra que 
ens passeja per les torres de defensa i 
una més que ens porta per la ruta dels 
americans. 
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Una oposició sense cap mena de lideratge  
i amb l’únic afany de desgastar el govern 
de Vilassar de Mar pretén deixar els vilassa-
rencs i les vilassarenques sense recursos.
Vilassar de mar ha estat des de 2019 sense 
pressupost per poder tirar endavant les po-
lítiques socials i d’inversions tan necessàries 
en el nostre municipi. Des de començament 
de mandat el principal propòsit de tots els 
partits de l’oposició ha estat torpedinar els 
projectes que el govern municipal de Vilas-
sar de mar hem anat presentant. 
La pandèmia del coronavirus semblava que 
podia ser una treva en les relacions entre 
govern i la majoria de l’oposició. Totes les 
decisions referents a la pandèmia que s’han 
anat consensuant han tingut una vessant 
estrictament tècnica. Totes les mesures adop-
tades per l’ajuntament han estat fruit de les 
deliberacions en el si del Comitè d’Emer-
gència de Vilassar de mar creat per a 
temes de la COViD-19. L’estratègia política 
de bloqueig per part de l’oposició ha estat 
constant. Fins que vam arribar al ple on es 
presentava el pressupost vinculat a una qües-
tió de confi ança, ja que el govern municipal 
vam considerar que Vilassar de mar no es 
podia permetre la irresponsabilitat de no 
tenir un pressupost aprovat per poder enca-
rar tots els reptes de cara el 2021. 

L’oposició, pensant només en clau de be-
nefi ci propi i perjudicant la ciutadania, va 
retirar la confi ança en el govern sense tenir 
cap alternativa de govern, perquè les distàn-
cies ideològiques i programàtiques impedien 
qualsevol acord. Tot i així van bloquejar la 
maquinària de l’ajuntament, ja prou estres-
sada amb els recursos de què disposa.
Però en contra de què va votar l’oposició? 
Va votar en contra de reactivar l’economia 
local, d’augmentar les ajudes socials per a 
famílies en situació de vulnerabilitat i per 
als sectors més afectats per la Covid-19, de 
doblar les partides destinades a inversions, 
de duplicar la partida del pressupost partici-
patiu, de poder disposar d’un espai destinat 
a la cultura del poble, de millorar els equi-
paments esportius perquè els nens, nenes i 
joves de Vilassar de mar puguin desenvo-
lupar una pràctica esportiva de qualitat, de 
millorar els equipaments d’ensenyament. 
També en contra d’adequar unes noves 
ofi cines d’atenció a la ciutadania a l’antic 
edifi ci de La Caixa, o d’arranjar i il·luminar 
els carrers o construir una rampa per accedir 
a la platja.
ara, ja amb el pressupost aprovat, esperem 
que l’oposició de Vilassar de mar reconsi-
deri la seva actitud i tingui un comportament 
propositiu i no bloquejant.

Espai de periodicitat bimestral Els grups municipals opinen en aquesta publicació sobre un tema lliure 
i al web municipal sobre un tema comú triat de forma rotatòria.

IRRESPONSABIlITAT/
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L’any 2020, el govern d’ERC no va presentar 
pressupost, i es va treballar amb els 
pressupostos prorrogats del 2019. amb 
l’arribada de la pandèmia, tots els grups 
municipals vam treballar conjuntament per 
atorgar ajuts extraordinaris per pal·liar els 
efectes econòmics de la Covid-19. 
El 2021 el govern d’ErC presenta un 
pressupost que creiem que no s’ajusta a les 
necessitats del poble per diversos motius, 
entre els quals destaquen:

•	augment pressupostari de 3,2 milions 
d’euros, que provenen de la pujada de la 
quota de l’IBI i  de l’increment del deute 
amb un préstec bancari

•	No destinen cap dels ingressos ordinaris a 
fer inversions pel municipi.

•	Contractació de personal sense un estudi 
de les necessitats reals dels departaments 

•	Només destinen 35.000 € a intentar 
pal·liar les necessitats d’habitatge 

•	Cap mesura específica per fer front a la 
crisi econòmica que afecta a la població

El Govern d’ErC amb 9 regidors/es no ha 
estat capaç d’arribar a un consens amb 
cap dels grups municipals per aprovar el 
pressupost, fet que provoca una qüestió 
de confiança a l’alcalde Damià Del Clot 
que no va rebre cap suport i va obrir un 

període d’un mes per plantejar una moció 
de censura, que necessitava un acord dels 4 
grups de l’oposició.
Com a líders de l’oposició, vam entendre 
que calia mantenir converses amb tots 
els partits de l’oposició, amb l’objectiu 
d’entendre les seves posicions, compartir les 
nostres, i explorar les possibilitats d’entesa. 
Han estat converses molt enriquidores. Ens 
uneix la perplexitat davant el convenciment 
que el govern actual està abandonant el 
poble, sense rumb i incapaços d’emprendre 
accions ni de consensuar o arribar acords 
per emprendre-les. Convençuts que aquest 
govern està deixant desatesos al conjunt de 
la població
malgrat aquest punt d’unió, en  alguns 
casos, les distàncies programàtiques i 
ideològiques fan que trobar un acord 
esdevingui un repte majúscul, pràcticament 
impossible. Hem cregut que hi ha renúncies 
ideològiques que no podíem afrontar, i per 
això finalment no hem arribat a cap acord 
de govern.
Seguirem exercint les responsabilitats que 
el poble ens han encomanat al capdavant 
de l’oposició, fiscalitzant l’acció de 
govern, denunciant la seva inacció i el seu 
desgovern, fent propostes constructives i 
donant suport a accions positives per la 
ciutadania.

/ jUNTS, OPOSICIó RESPONSABlE I COMPROMESA
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aquest 8m la voluntat de les dones de fer 
manifestacions i concentracions per la pandè-
mia ha generat polèmica. Curiosament altres 
manifestacions no desperten tantes ansies de 
limitació de drets malgrat els i les responsa-
bles sanitaris han demanat evitar aglomeraci-
ons en tots els casos. La nostra reivindicació 
com a dones molesta al poder, al de veritat, 
perquè posa en qüestió privilegis. i és que 
la situació actual de crisi no afecta a tothom 
per igual, les dones patim violència i més 
pobresa mentre recau sobre les dones el pes 
de les cures en una societat que prioritza els 
beneficis econòmics d’uns pocs. això és el 
que hem d’abordar urgentment.
Les dones fan possible la vida i, sens dubte, 
el sistema actual se sustenta majoritàriament 
en tasques desenvolupades per dones, sovint 
invisibilitzades i sotmeses a més explotació 
i desigualtats. Hem pogut veure, quan hem 
hagut de preservar els serveis essencials, que 
al costat de la salut també són imprescindi-
bles la neteja, l’acompanyament de la gent 
gran, la cura de les persones més vulnera-
bles, el subministrament d’aliments... tasques 
que majoritàriament fan dones, molts cops 
amb sous molt baixos o sense remunerar com 
a part de la seva condició de mares, àvies, 
filles, germanes o parelles. 
amb la crisi, s’accentuen els problemes de 
violència masclista, i les dones pateixen més 

la manca d’accés a l’habitatge, als subminis-
traments bàsics (aigua, llum, calefacció..) i la 
fragilitat i precarietat del mercat de treball. 
Tampoc oblidem la soledat, l’angoixa i tots 
els problemes de salut mental que estem 
patint i que s’han de resoldre i canalitzar 
col·lectivament, reforçant el sector públic i 
empoderant les xarxes comunitàries.
Per construir un futur que valgui la pena viu-
re, hem de canviar el model de creixement 
econòmic sense límit perquè no repercuteix 
en el benestar de les persones ni del planeta. 
Davant d’uns recursos que són finits i d’un sis-
tema que genera desigualtats i patiment, cal 
construir alternatives des de l’economia femi-
nista i regenerativa, que té com a principal 
objectiu protegir les persones i la natura i, 
alhora, reparar el dolor que han generat les 
relacions de poder i explotació, que planteja 
una governança plenament democràtica i 
que és capaç de trencar amb la narrativa de 
l’individualisme per sobre de tot. Volem enfor-
tir xarxes i construir nodes auto organitzats 
per transformar i transcendir el model actual. 
Tornem a mobilitzar-nos aquest 8m doncs, 
tant per denunciar la vulneració de drets 
agreujada per la situació de crisi, com per 
reivindicar el nostre paper en la societat i 
també per aportar noves mirades que ens 
permetin encarar el futur amb esperança, 
construint una societat més forta i resilient.

/ CAl SORTIR A REIVINDICAR DRETS, IGUAlTAT I lA IMPORTÀNCIA  
DE lES CURES MÉS QUE MAI 
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En els temps difícils que ens ha tocat viure 
aquest és un repte transversal que ens podria 
unir a molts. La Unió Europea (UE), ha marcat 
el camí, i també el Govern del País, amb el 
ministeri de Transició i la Generalitat amb la 
Llei del Canvi Climàtic. ara faria falta que 
instàncies més properes com els ajuntaments 
entomin aquest repte, però també nosaltres 
en l’àmbit  personal, amb autoconsum d’Ener-
gia Fotovoltaica, individual o en comunitats 
col·lectives.
Per als particulars, la normativa actual permet 
l’autoconsum i pretén potenciar el consumidor 
que alhora és productor. En el cas de les 
petites instal·lacions de particulars, es farà un 
balanç horari, és a dir, se li descomptarà del 
preu de la factura, el preu hora a hora dels 
quilowatts que hagi abocat a la xarxa. això 
sí, per molta energia que hagi produït, mai 
acabarà cobrant de la companyia. aquest 
no és el cas dels ajuntaments que es poden 
constituir en Productors d’Energia.
Un altre punt clau és la regulació de l’auto-
consum compartit, és a dir, el que podran fer 
un conjunt d’instal·lacions, que no poden es-
tar a més de 500 metres. això obre la porta 
a facilitar les instal·lacions d’autoconsum en 
entorns urbans, per exemple en les comunitats 
de propietaris. També és important en Zones 
industrials i per infraestructures municipals.
En aquest sentit, a Vilassar de Mar, hi ha un 
nucli d’infraestructures municipals, format pels 

dos Pavellons Esportius, la Piscina municipal, 
els dos camps de futbol, l’Escola bressol, 
l’Escola Vaixell burriac i l’institut Vilatzara que 
compleixen el requisit d’estar dins d’un radi 
de menys de 500 m i podria ser la base per 
un autoconsum extraordinari i per constituir 
l’Ajuntament com Productor d’Energia.
Una altra energia renovable és la biomassa. 
Escalfem amb biomassa i conservem els nos-
tres boscos, és una campanya de la Diputació 
de barcelona (Diba) per ajudar a la gestió 
dels nostres boscos, combatre el canvi climà-
tic i disminuir el risc d’incendis. Una bona 
iniciativa seria instal·lar calderes de biomassa 
en totes les instal·lacions municipals, alimenta-
des amb estella de proximitat, substituint a les 
de gas en el moment de la seva obsolescèn-
cia. La proximitat de les infraestructures abans 
esmentades permetria la possibilitat de xarxes 
de distribució de calor que milloraria encara 
més l’efi ciència de les noves calderes. Hi ha 
calderes de biomassa instal·lades en tots els 
nostres pobles veïns, amb ajuts de la Diba.
S’ha presentat als pressupostos participatius 
una proposta en aquesta direcció, que pot ser 
un primer pas, però cal una aposta més deci-
dida amb la redacció de projectes estratègics, 
discutits i aprovats amb àmplies majories, que 
ens permetin reaccionar de manera ràpida 
quan arribin els fons de la UE.

TRANSICIó ENERGÈTICA EN l’ÀMBIT MUNICIPAl/
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Cuando la covid-19 irrumpió en nuestras 
vidas nadie podía imaginar sus consecuen-
cias. Las administraciones, todas, se vieron 
de repente ante la crisis sanitaria más im-
portante en 100 años, con graves efectos 
sobre la economía y la sociedad, afectando 
además a los hábitos y actividades de las 
personas.
Las estrictas restricciones impuestas inicial-
mente por los gobiernos, entre ellos el mu-
nicipal, respondían a este desconocimiento, 
a esta inseguridad y desorientación que 
provocó la pandemia, una situación para la 
que no había un manual de instrucciones.
Pero ya llevamos un año y empezamos a co-
nocer a qué nos enfrentamos y, sobre todo, 
somos conscientes de que la situación no va 
a cambiar de manera inmediata o súbita.
Los gobiernos han de ser capaces de gober-
nar, de ordenar la situación y el escenario 
que les ha tocado en suerte, de sobreponer-
se a los obstáculos y gestionar la realidad 
con soluciones que favorezcan a la socie-
dad y el bien común, haya o no pandemia.
El año pasado la actividad cultural en nues-
tro pueblo se frenó en seco. La inseguridad 
generada por la pandemia provocó que el 
gobierno municipal optara por la suspensión 

Grups municipals <<

de actividades culturales en lugar de por la 
reorganización de estas. Seguramente se 
debió hacer mejor, colaborando de manera 
abierta con las entidades, siendo proacti-
vos, anticipando soluciones que permitieran 
más actividades culturales en condiciones 
seguras.
La cultura es aquello por lo cual somos, 
“la cultura es la memoria del pueblo, la 
conciencia colectiva de la continuidad his-
tórica, el modo de pensar y de vivir (milan 
Kundera)” y no podemos renunciar a ella. 
Es una prioridad, no un adorno.
Este año no hay excusa, se ha de imple-
mentar un programa cultural acordado por 
todos y coordinado con las entidades, con 
todas las garantías sanitarias, dotándolo 
de los recursos necesarios y adaptado a 
las condiciones de los espacios disponi-
bles, promoviendo actividades en espacio 
abierto durante la temporada de primavera-
verano.
El gobierno, sin embargo, propone en sus 
presupuestos una reducción de 70.000 € 
en promoción de la cultura, y esto no es 
admisible. Paralizar la gestión no es gober-
nar, y se ha de gobernar ya, sin excusas, 
por el bien de todos.

lA CUlTURA, UNA PRIORIDAD/
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